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Minister vnútra skončil, problémy zostávajú
ROČNÍK XXXIII  I  ČÍSLO 7  I  JÚL  I  2023  I  SLEDUJTE OZP V SR NA

NOVINY  ODBOROVÉHO  ZVÄZU POLÍCIE V SR

Minister vnútra Ivan Šimko, odvolaný po konflikte s prezidentom Policajného zboru
Štefanom Hamranom 

Názor odborára: Ako to vidím ja? 
 Dosť dlho sledujem vývoj  
v Policajnom zbore (PZ) a sna-
žím sa pochopiť a nekomen-
tovať konanie jeho vedenia,  
a podobne aj Úradu inšpekčnej 
služby (UIS). Posledné udalosti,  
a najmä tlačovka „piatich 
mušketierov“ však čoraz na-
liehavejšie vyvolávajú otázku: 
Ovládla Policajný zbor mafia 
alebo iba organizovaná skupi-
na? 
 V každom prípade by sa ko-
nečne mal niekto začať vážne 
zaoberať konaním a vyjadrova-
ním prezidenta PZ a jeho „mo-
rálnym kompasom“ a pojmami, 
ktorými sa oháňa, ako sú „ verej-

ný záujem“, „boj s temnými sila-
mi“, a tiež jeho zapojením sa do 
politiky, účasťou a vystúpením 
na festivale „Pohoda“ a iných po-
dobných zhromaždeniach. Asi je 
najvyšší čas, aby si prezident PZ 
prečítal Zákon o štátnej službe 
policajtov a ak nemá toľko času, 
tak minimálne § 17 (služobná 
prísaha), § 46 ods.1 (dočasné po-
zbavenie výkonu štátnej služby), 
§ 47 (služobná disciplína), § 48 
najmä ods.3 a ods.5 (povinnosti 
policajta). Prečítanie Zákona č. 
73/1998 Z. z. by pomohlo aj os-
tatným „mušketierom“, najmä  
v súvislosti s ich konaním a § 
326 Trestného zákona.  

Čo z toho však vyplýva pre nás - 
odborárov?
Na zlepšenie klímy v PZ je potrebné 
venovať pozornosť presadeniu zá-
sad kariérneho postupu do Zákona 
73/1998 Z. z., aby ich už žiadny mi-
nister nemohol zrušiť svojim naria-
dením, a návratu k hodnotiacemu 
systému práce policajtov, postave-
nému na reálnych a merateľných 
kritériách. Tie by mali zabezpečiť 
služobný postup schopným, čistým  
a čestným policajtom, poznajúcim 
prácu a možnosti svojich podria-
dených, čím by odbúrali zbytočný 
stres v ich práci.
 Rovnako je potrebné aj prehod-
notenie Štatútu právnej ochrany 

členov OZP v SR, aby naše peniaze 
prestali pomáhať kolegom, kto-
rí zneužívajú svoje postavenie, 
ohrozujú svojim konaním dôvery-
hodnosť PZ a svo jim vyjadrovaním 
a postupmi poškodzujú dobrú prá-
cu všetkých poctivých policajtov.

 Na záver mám otázku: Myslí-
te si, že odchod 20-tich policajtov 
z vedenia PZ a Úradu inšpekčnej 
služby (UIS) by ohrozil plnenie 
úloh polície vo vzťahu k obča-
nom? Pozná vôbec niekto mená 
týchto údajne 20-tich policajtov? 
Existujú vôbec? Ak áno, bol by 
som rád, ak by boli zverejnené.

 „Tento gambit, ktorý zahrali, 
bol majsterštik. Počítali s tým, že 
niekomu povolia nervy, mne by 
nepovolili, ale, bohužiaľ, povolili 
niekomu inému,“ takto na svojej 
rozlúčkovej tlačovej konferen-
cii komentoval bývalý povere-

ný minister vnútra Ivan Šimko 
situáciu, do ktorej prezidentku  
a predsedu vlády v demisii vma-
névrovala skupina údajne asi 20-
tich funkcionárov Policajného 
zboru na čele s jeho prezidentom, 
Štefanom Hamranom. Hlava 

štátu a predseda vlády stáli pred 
jednoduchou otázkou: Odíde 
Ivan Šimko, alebo odíde vedenie 
PZ, NAKA či Úradu inšpekčnej 
služby? Dnes už vieme, kto uspel. 
Pozrime sa však bližšie na príčiny 
vzniknutej situácie. 

 Bývalý minister vnútra Ivan 
Šimko určite nepatril v čase 
svojho nástupu medzi kritikov 
vedenia Policajného zboru. Ako 
sám hovoril, do spolupráce so 
Štefanom Hamranom vstupoval  
s „prezumpciou dôvery“. Tento 
prístup potvrdil aj v rozhovore 
pre noviny POLÍCIA, bol zdržan-
livý a nevyjadroval sa k fungova-
niu Komunikačného oddelenia 
Prezídia PZ. Dnes už len Ivan 
Šimko vie posúdiť, či bola stra-
tégia dôvery dobrou a úspešnou. 
Na druhej strane možno skon-
štatovať, že vedenie PZ voči do-
časne poverenému ministrovi 
vnútra nepostupovalo rovnako. 
Naopak, funkcionári PZ dali veľ-
mi rýchlo ministrovi najavo, kto 
skutočne riadi rezort. 

Cap záhradníkom? 
 Návrh, aby vyšetrovateľ Pavol 
Ďurka, stíhaný a vyšetrovaný 
Úradom inšpekčnej služby, ka-
riérne postúpil na riadiacu funk-
ciu práve na Úrad inšpekčnej 
služby, musel Ivanovi Šimkovi 
pripadať ako zlý vtip. Zákon č. 
73/1998 v § 46 odsek 1 jasne uvá-
dza, že policajt sa MUSÍ dočasne 
pozbaviť výkonu štátnej služby, 
ak by jeho ďalšie ponechanie vo 
výkone štátnej služby ohrozova-
lo dôležitý záujem štátnej služby 
alebo priebeh objasňovania jeho 
konania a je dôvodne podozrivý, 
že porušil služobnú povinnosť 

zvlášť hrubým spôsobom, alebo 
spáchal trestný čin. V tomto prí-
pade nielenže nedošlo k dočas-
nému pozbaveniu výkonu štát-
nej služby, ale naopak - stíhaný 
Pavol Ďurka sa stal nadriadeným 
vyšetrovateľov inšpekcie a bude 
tak môcť dozerať na vyšetrova-
nie svojej vlastnej osoby. 
 Podľa našich informácií malo 
nomináciu P. Ďurku vedenie in-
špekcie a PZ dohodnuté ešte s bý-
valým ministrom vnútra, Roma-
nom Mikulcom. Nový minister 
Šimko mal s touto kontroverz-
nou nomináciou morálny pro-
blém a od svojho podriadeného, 
povereného riaditeľa Úradu in-
špekčnej služby MV SR Petra Ju-
hása, požadoval mesačný odklad 
vymenovania P. Ďurku do vedú-
cej funkcie. Peter Juhás ale nebol 
ochotný čakať. Nerešpektoval 
ministrovu žiadosť a P. Ďurku 
priamo dosadil na určené miesto 
ako povereného riadením, čím 
de facto obišiel ministra vnútra a  
tiež odbory, ktoré takisto nemali 
možnosť vyjadriť sa k nominácii. 
Takýto krok, pochopiteľne, na-
štrbil Šimkovu dôveru voči Ju-
hásovi, no i tak sa rozhodol dať 
mu len „žltú kartu“. V tej chvíli 
pritom netušil, že Juhás spoloč-
ne s policajným prezidentom Ha-
mranom už pripravujú pre neho 
„kartu červenú“... 

pokračovanie na 2. strane

 Prezidentka SR, Zuzana Čaputová, poverila 19. júla 2023 riadením Ministerstva vnútra SR dočasne 
povereného predsedu vlády, Ľudovíta Ódora. Ivanovi Šimkovi totiž po spore s vedením Policajného zbo-
ru (PZ) odobrala poverenie viesť rezort. Plány bývalého ministra vnútra, o ktorých sme v rozsiahlom 
rozhovore informovali v minulom čísle, sú tak dnes už definitívne minulosťou. Ukázalo sa, že najväč-
šie ministerstvo - a zároveň najväčší zamestnávateľ na Slovensku, pod ktorého spadá takmer 40-ti-
síc zamestnancov -  ministra nepotrebuje! Naopak, podľa prezidentky Zuzany Čaputovej a povereného 
premiéra Ľudovíta Ódora je oveľa cennejšia nezastupiteľná úloha 20-tich vedúcich policajných fun-
kcionárov na čele s prezidentom Policajného zboru Štefanom Hamranom a riaditeľom Úradu inšpekč-
nej služby MV SR Petrom Juhásom. Blížiaci sa reálny odchod niekoľkých stoviek aktívnych policajtov  
v priamom výkone zatiaľ slovenskú politickú reprezentáciu akosi netrápi...

Ovládla Policajný zbor mafia alebo iba organizovaná skupina?

Ivan Šimko a Štefan Hamran, foto: MV SR

Miroslav Litva, zakladateľ  
a bývalý predseda OZP v SR
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pokračovanie z 1. strany

Minister vnútra skončil, problémy zostávajú
Zasahovanie do vyšetrovania?
 Policajný prezident Štefan Ha-
mran sa na tlačovej konferencii 
deň po odvolaní ministra vyjad-
ril, že sa exminister vnútra Ivan 
Šimko údajne zaujímal o živý 
prípad a chcel vraj zasahovať do 
vyšetrovania. Podľa medializova-
ných informácií malo ísť o zásah 
v Poľnohospodárskej platobnej 
agentúre.
 Ministra Šimka mal o infor-
mácie k prípadu požiadať jeho 
rezortný kolega, minister pôdo-
hospodárstva Jozef Bíreš. Štefan 
Hamran na schôdzku s oboma 
ministrami odmietol prísť a za-
kázal, aby sa na danom stretnu-
tí zúčastnil ktokoľvek z jeho 
podriadených. Týmto krokom, 
podľa svojich slov, prvýkrát od-
mietol vykonať pokyn nadriade-
ného. Minister pôdohospodár-
stva Jozef Bíreš pritom tvrdí, že 
chcel len svojimi informáciami 
pomôcť vyšetrovaniu. 
 Bývalý vyšetrovateľ Jozef Šá-
tek sa na sociálnej sieti vyjadril, 
že tvrdenia Štefana Hamrana  
v tejto súvislosti nemôžu byť 
pravdivé. „Prezident PZ Hamran 
nie je orgán činný v trestnom 

konaní a preto zo zákona nemal 
právo a nemal ani vedieť žiad-
ne informácie o vykonávanom 
vyšetrovaní prípadu na PPA. Z 
tohto dôvodu je jeho tvrdenie, 
že sa odoprel stretnúť s exminis-
trom vnútra Šimkom ohľadom 
prípadu PPA za prítomnosti mi-
nistra pôdohospodárstva Bíreša, 
pretože títo od neho „údajne“ 
chceli vedieť informácie z tohto 
živého prípadu, zavádzajúce a 
nepravdivé. Hamran predsa žiad-
ne informácie o tomto prípade 
nemohol mať, teda nemal, a bol 
povinný na základe pokynu mi-
nistra sa k nemu dostaviť a prí-
padne mu (im) oznámiť, že o tejto 

trestnej veci nemá žiadne bližšie 
informácie, keďže o nich môže 
informovať len príslušný vyšet-
rovateľ,“ konštatuje vo svojom 
statuse Šátek. 
 Samotný „záťah na PPA“ sa 
stal predmetom ostrej odbornej, 
ako aj politickej kritiky. Napriek 
zadržaniu niekoľkých osôb nebol 
zatiaľ nikto obvinený. Natíska sa 
preto otázka, či minister vnútra 
nemal právo pýtať sa na kon-
troverzný zásah prezidenta PZ, 
ktorý je podľa § 6 ods. 1 zákona č. 
č. 171/1993 podriadený ministro-
vi vnútra a podľa odseku 3 toho 
istého paragrafu je zodpovedný 
za výkon svojej funkcie ministro-
vi. Ak teda sám Štefan Hamran 
priznáva nesplnenie pokynu  
a naopak, vydal protichodný po-
kyn svojim podriadeným, nasta-
la tým situácia, pri ktorej možno 
pochybovať o zákonnosti postu-
pu prezidenta PZ. 

Rozviazané ruky polície 
 Pri obhajobe takmer všetkých 
svojich činov a rozhodnutí vede-
nie PZ argumentuje takzvanými 
rozviazanými rukami polície.  
V súčasnosti sme svedkami, že 
široký výklad tohto pojmu dáva 
funkcionárom Policajného zbo-

ru prakticky neobmedzenú moc, 
na ktorú, podľa nich, nesmie do-
hliadať ani minister vnútra so 
svojimi zákonnými kompeten-
ciami. Ivan Šimko na „rozlúčko-
vej“ tlačovej konferencii potvrdil, 
že funkcionári boli zvyknutí na 
„podpisujúceho“ ministra, ktorý 
nerobí zbytočné problémy. Bolo 
preto otázkou času, kedy dôjde k 
definitívnemu stretu medzi for-
málnou hlavou rezortu vnútra a 
skutočnými držiteľmi moci. 
 Zámienkou na verejné vyhra-
nenie sa boli dva statusy Ivana 
Šimka na jeho súkromnej strán-
ke na sociálnej sieti. Prvý sa tý-
kal vraždy v Dubnici nad Váhom  

a druhý opisoval nevhodnosť 
absolútneho rozviazania rúk po-
lície. „Nie, priatelia, žiadne rozvia-
zané ruky tu ľudia s pištoľami a 
putami mať nesmú! Patria pod 
kontrolu politiky.“ - takéto bolo 
znenie najkontroverznejšej vety 
zo statusu Ivan Šimka. 
 Vedenie PZ malo na svojej 
vlastnej tlačovke na monitore 
fotografiu ministrovho statu-
su, pričom podčiarknutá bola 
práve táto veta. Ivan Šimko ná-
sledne v rozhovoroch doplnil, 
že pod pojmom „pod kontrolou 
politiky“ myslel civilnú kontrolu 
bezpečnostných zborov. Polícia, 
respektíve vedenie Policajného 
zboru, dnes nie sú ani pod civil-
nou kontrolou, ani pod kontro-
lou politiky. Vedenie PZ je dnes 
priamo vtiahnuté do volebnej 
kampane, čím sa stalo aktívnou 
súčasťou politiky. Aj samotná 
tlačová konferencia vedenia PZ  
a inšpekcie MV SR až príliš pri-
pomínala tlačovku politickej 
strany. Policajný prezident Šte-
fan Hamran sa odvolaním Ivana 
Šimka, podľa viacerých politikov, 
stal fakticky novým ministrom 
vnútra. 

Skutočné ohrozenie fungova-
nia polície
 Mnohí si kladieme otázku, 
ako mohlo vedenie štátu, na čele  
s prezidentkou SR Zuzanou Ča-
putovou a dočasne povereným 
predsedom vlády Ľudovítom 
Ódorom,  vymeniť ministra svo-
jej vlády za skupinku vysoko po-
stavených, no stále nahraditeľ-
ných funkcionárov PZ. Premiér 
nemohol Šimka nahradiť novým 
ministrom. Vláda v demisii totiž 
môže len za veľmi neštandardnej 
procedúry o ministrov prichá-
dzať, no noví prísť nemôžu. Ve-
denie najväčšieho vládneho re-

zortu tak prevzal osobne premiér 
Ľudovít Ódor, ktorý nepochybne 
nebude mať toľko času venovať 
sa dostatočne riadeniu tak ná-
ročného rezortu, akým je minis-
terstvo vnútra. Na druhej strane 
by však potenciálnym odchodom 
niekoľkých funkcionárov PZ ne-
došlo k žiadnemu neriešiteľné-
mu problému. Ivan Šimko totiž 
opakovane vyjadril pochybnosti, 
či by funkcionári nakoniec na-
ozaj opustili svoje posty. Ako aj 
doplnil, náhradu za nich by ako 
minister musel a vedel zabezpe-
čiť. Činnosť Policajného zboru by 
tak nijako nebola dotknutá, ani 
ohrozená. 
 Naopak, už v tejto chvíli je na 
mnohých základných útvaroch 
reálne ohrozená činnosť a zákon-
né povinnosti Policajného zboru. 
Celú situáciu výrazne ešte zhorší 
odchod niekoľkých stoviek poli-
cajtov do výsluhového dôchod-
ku. Toto nie je vyhrážka, ale krutá 
realita, ktorú sa nik nesnaží zvrá-
tiť. Politické vedenie štátu, no ani 
principiálnych funkcionárov PZ 
takéto problémy zrejme netrá-
pia. Hrozba odchodu stoviek 
„bežných“ policajtov je, zdá sa, nič 
oproti údajným 20-tim „elitným“. 
 Prečo sa tak principiálne, ako 
sa bojovalo s ministrom Iva-
nom Šimkom, nebojuje aj za fi-
nančné ohodnotenie policajtov, 
aby neodchádzali do civilu, či 
za zastavenie rušenia tabuľko-
vých miest? Priamo na tlačovej 
konferencii sme sa na to spýtali 
Štefana Hamrana. „Spory tu ve-
diem ostatné dva roky, odkedy 
som policajný prezident. Bolo 
niekoľko stretnutí aj s bývalým 
pánom premiérom Hegerom a aj 
ministrom financií Matovičom 
a tie debaty boli značne kon-
štruktívne, ale nakoniec sme sa 
nedopátrali k nejakému finále, 

pretože tie financie sme nedo-
stali a toto je pre nás jedna z top 
tém, ktoré tlačíme,“ povedal Šte-
fan Hamran a doplnil, že „možno 
ste si nevšimli, ale obmieňa sa 
autopark a niektoré materiál-
no-technické veci...“. Základný 
problém vidí Hamran v tom, že 
ako policajný prezident nemá  
v rukách financie, ako má na-
príklad policajný prezident v ČR. 
„Policajnému prezidentovi ostá-

va len jedna úloha: chodiť a pro-
síkať sa o nejaké financie,“ uzav-
rel Hamran bez toho, aby priamo 
odpovedal na položenú otázku.  
 Ak totiž vedenie polície a in-
špekcie hrozí odchodom pre jed-
ného stíhaného vyšetrovateľa, je 
úplne legitímnou otázka, prečo 
tak isto nepostupuje aj v prípade 
oveľa vážnejšej krízy, ktorej polí-
cia čelí a ktorú nevyrieši nákup 
niekoľkých desiatok nových áut. 
Predsa len, tieto autá budú len 
ťažko motiváciou pre policajtov, 
aby neodišli do výsluhového dô-
chodku. Nie sú to totiž žiadne li-
muzíny, ktoré by mohli využívať 
aj na súkromné účely.

J. Rohár

Exminister Ivan Šimko na "rozlúčkovej" tlačovke, foto: J. Rohár 

Poverený predseda vlády a 
minister vnútra Ľudovít Ódor, 
foto: Úrad vlády SR

Tlačová konferencia vedenia Prezídia PZ a Úradu inšpekčnej služby, foto: J. Rohár
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Zavádzajúca a neobjektívna analýza Útvaru 
"hodnota za peniaze" 
 Útvar hodnoty za peniaze, 
ktorý spadá pod Ministerstvo 
financií SR, má za úlohu posu-
dzovať, analyzovať, navrhovať 
a vysvetľovať odbornej i laickej 
verejnosti to, akým spôsobom 
sú peniaze daňovníkov v štáte 
použité. Cieľom je tiež interpre-
tovať a posudzovať rozhodnu-
tia v rámci verejných politík, 
investícií či prevádzky štátu.  

 Cieľom projektu Hodnota za 
peniaze bolo vo verejných poli-
tikách hľadať priestor pre efek-
tívnejšie využívanie verejných 
prostriedkov. Jedným z jeho vý-
sledkov je aj spracovanie materiá-
lu s názvom „Revízia výdavkov 
ministerstva vnútra (verejná 
správa a bezpečnosť)“.
 Celý materiál, ktorý sa „tvári 
ako komplexná správa“, popisu-
je status quo a porovnáva údaje 
z rôznych krajín EÚ. Ilustruje ich 
vzájomné prepojenia a vzťahy, 
konštatuje konkrétne závery,  
a nakoniec navrhuje opatrenia, 
ktoré majú reformovať pravidlá 
a nastaviť procesy tak, aby bola 
vo verejnom sektore a pre verejný 
záujem zvýšená hodnota za pe-
niaze.
 Revízia sa však, v konečnom 
dôsledku, stala zmesou všetké-
ho možného, iba nie tým, čím 
mala zrejme byť, a to výsledkom 
odborného skúmania. Už na sa-
motnom začiatku nezohľadňuje 
historický vývoj polície na našom 

území ani synergiu k ozbrojeným 
zložkám, pričom ich porovnáva  
s inými štátmi.
 Je vágnou, tendenčnou,  
zavádzajúcou, neobjektívnou  
a nekomplexnou, opakujúcou tie 
isté vety a slovné spojenia, ktoré 
vyvolávajú falošné dojmy o prí-
živníctve príslušníkov PZ v našej 
spoločnosti, o ich nadpriemer-
nom mzdovom ohodnotení a ich 
sociálnych benefitoch. Vo väčšine 
prípadov revízia pracuje len s od-
hadmi a nesúrodými údajmi, a to 
najmä v  porovnávaní časových 
období či vybraných krajín. V nie-
ktorých častiach porovnávané 
údaje vzbudzujú dokonca dojem 
účelovosti.
 Stačí spomenúť dve základné 
chybné premisy, z ktorých reví-
zia vychádza a z toho odvodiť, že 
jej konečné miesto bude buď na 
smetisku dejín, alebo ju bude nut-
né prepracovať. Ako prvé vypich-
nime, že sociálne zabezpečenie 
príslušníkov PZ je benefit a ako 
druhé, že ostatní občania na tento 
osobitný systém doplácajú.
 K sociálnemu zabezpečeniu 
príslušníkov PZ a výsluhovému 
dôchodku pripomíname že nie 
sú prvkami, patriacimi len prís-
lušníkom PZ, ale sú určené aj pre 
ďalšie ozbrojené zložky,  colníkov, 
príslušníkov Slovenskej informač-
nej služby, Národného bezpeč-
nostného úradu, Zboru väzenskej  
a justičnej stráže či Ozbrojených 
síl Slovenskej republiky. Nie je pre-

to na mieste hovoriť o benefite, 
ale o satisfakčnom inštitúte, bez 
ktorého by bol občiansky status 
príslušníkov PZ - vzhľadom na 
obmedzenia Ústavou SR, ako aj 
medzinárodnými zmluvami ga-
rantovaných ľudských práv a zá-
kladných slobôd - diskriminačný. 

Diskriminovať občana Slovenskej 
republiky len preto, že sa rozhodol 
pre tento typ služby, je vo vyspelej 
spoločnosti neprípustné.
 Príslušník PZ nemá právo 
združovať sa (v politických stra-
nách a hnutiach), nemá právo na 
štrajk, nemôže podnikať, nemô-
že vykonávať ani inú zárobkovú 
činnosť, okrem taxatívne vyme-
dzených činností podľa zákona 
č. 73/1998 Z. z. o štátnej službe 
príslušníkov Policajného zboru, 
Slovenskej informačnej služby, 
Zboru väzenskej a justičnej stráže 
Slovenskej republiky a Železnič-
nej polície. Sú mu upreté aj práva, 
ktoré bežný občan považuje za 
samozrejmé,  a  ktoré dennoden-

ne využíva a za pomoci ktorých 
sa aktívne zapája do politického 
života, čo policajt nemôže, pričom 
aj vo svojom vyjadrovaní musí za-
chovávať s tým súvisiacu  zdržan-
livosť.
 Premisa, že ostatná verejnosť 
musí na osobitný systém prísluš-
níkov PZ „doplácať“ je ilúziou, na 
ktorú by mohol byť pyšný aj David 
Copperfield. Sociálny systém prís-
lušníkov PZ je absolútne sebestač-
ným a ani jedným jediným eurom 
naň nedopláca štát či občania.
 Na rozdiel od civilného dô-
chodkového systému, ktorý je de-
ficitný aj pri nízkych dôchodkoch 
v našej krajine a ktorý je z časti 
závislý na dotáciách zo štátneho 
rozpočtu. Zastávame preto ná-
zor, že práve civilný dôchodkový 
systém je vhodným na reformu  
a stabilizáciu, a to tak, aby vykazo-
val sebestačnosť.
 Súčasne je potrebné dodať, 
že považujeme za zavádzajúce 
konštatovanie, podľa ktorého sa 
výsledky reformy osobitného so-
ciálneho zabezpečenia (podľa zá-
kona č. 328/2002 Z. z. o sociálnom 
zabezpečení policajtov a vojakov 
a o zmene  a doplnení niektorých 
zákonov z roku 2013) očakáva-
jú až po roku 2038. Uvedené nie 
je pravda, keďže efekt prijatých 
zmien sa prejavuje už aj u prísluš-
níkov PZ, prijatých po roku 2008  
a skôr, čoho dôkazom sú prechod-
né ustanovenia zmieneného zá-
kona.

 Zdôrazňujeme, že vlastný sys-
tém sociálneho zabezpečenia po-
licajtov je absolútne bežný v kra-
jinách EÚ, opak je výnimočným, 
čo potvrdzuje i revízia, dokonca, 
v niektorých krajinách, v ktorých 
bol tento systém zrušený, musel 
byť znovu zavedený.  
 Je zjavné, že autori tohto do-
kumentu nielenže nemali riadne 
preverený skutkový stav ku ktoré-
mu zaujali stanovisko, ale ani ne-
poznali rozhodnutia vlády, pretože 
inak by vedeli, že scivilňovanie po-
licajných tabuliek je v príkrom roz-
pore s Uznesením vlády SR č. 649 
zo dňa 14. 10. 2020, ktorým majú 
byť počty nielen príslušníkov PZ, 
ale aj civilných zamestnancov vo 
verejnom sektore každým rokom 
znižované o stanovený počet, pri-
čom nimi navrhované scivilňo-
vanie by ich, naopak, znásobilo.  
S predmetným obsahom mate-
riálu Útvaru hodnoty za peniaze 
sa buď nestotožnil, alebo ho opo-
menul aj minister vnútra, ktorý 
organizačným Opatrením mi-
nistra vnútra Slovenskej repub-
liky č. 15/2021 zo dňa 24. 11. 2021 
s účinnosťou od 1. 2. 2022, ako aj 
organizačným Opatrením minis-
tra vnútra Slovenskej republiky  
č. 14/2021, nariadil vykonanie 
Uznesenia vlády SR č. 649.

zdroj: OZP v SR

VAŠE NÁMETY A TIPY NA REPORTÁŽE POSIELAJTE NA

novinypolicia@gmail.com
POCHVÁĽTE SA ÚSPECHOM  I  PREZENTUJTE SVOJU PRÁCU
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 Nadšenie a zápal niekoľ-
kých ľudí pre policajnú histó-
riu bolo pred 10-timi rokmi pri 
zrode jednej unikátnej histo-
rickej expozície s približne 500 
exponátmi, ktorá sa nachádza 
v budove Okresného riaditeľ-
stva PZ Lučenec. Stojí za ňou 
malé občianske združenie, 
Klub policajnej histórie Luče-
nec, ktoré prakticky bez po-
moci a len s vlastnými zdrojmi 
dokázalo niečo, čo im môžu 

iné regióny iba závidieť. 
  Expozícia Klubu policajnej 
histórie Lučenec je síce priesto-
rovo malá, no ukrýva nespočet-
né množstvo vzácnych, histo-
rických policajných exponátov. 
Najstarším exponátom je bicy-
kel z obdobia Slovenského štátu 
(1939 - 1945), ktorý využíval žan-
dár – kriminalistický technik Ju-
raj Aláč. Vedľa bicykla je replika  
uniformy četníka z prvej Česko-
slovenskej republiky (ČSR). Tá sa 

veľmi podobá na žandársku uni-
formu, akú nosil aj Juraj Aláč. 
 Predseda klubu, čerstvý vý-
sluhový policajt Kamil Kolesár, 
nám s hrdosťou ukazuje aj ďal-
šie vzácne exponáty, medzi nimi 
originály policajných uniforiem, 
používaných od roku 1945 až po 
súčasnosť. 
 Lučenecká expozícia je skve-
lé miesto na pozorovanie a, to 
doslova, skúmanie historických 
exponátov. Príkladom sú spomí-
nané policajné uniformy, ktoré 
prešli za ten čas zmenou štýlu, 
materiálu a aj farieb. 
 V 50. rokoch minulého sto-
ročia nosili príslušníci vtedajšej 
Verejnej bezpečnosti modré uni-
formy, ktoré neskôr vymenili za 
olivovo zelené. Modré uniformy 
následne nosili príslušníci Že-
lezničnej polície. Zelená farba 
uniforiem sa udržala až do dnes. 
 V expozícii vidíme i unikátne 
kúsky, na ktoré nás upozornil 
Kamil Kolesár. Je ním naprí-
klad na mieru šitá generálska 
policajná uniforma z prelomu 
80-tych a 90-tych rokov. Ďalšou 

zaujímavosťou je slávnostná 
plukovnícka uniforma súčas-
ného Policajného zboru, ktorú 
expozícii v roku 2015  osobne 
daroval vtedajší riaditeľ Kraj-
ského riaditeľstva PZ v Banskej 
Bystrici, Marián Slobodník. Rov-
nako sú medzi nimi aj unifor-
my Zboru väzenskej a justičnej 
stráže (ZVJS), Maďarskej polície  
a niekoľko armádnych uniforiem,  
a tou najvzácnejšou je uniforma 
Dunajskej riečnej stráže. A aká 
policajná uniforma sa najviac 
páči Kamilovi Kolesárovi? Je 
ňou, paradoxne, uniforma, kto-
rá nikdy nebola na Slovensku 
zavedená do praxe. Išlo o ná-
vrh uniformy federálnej polície 
ČSFR, ktorá bola v skúšobnom 
používaní iba v ČR, no na Slo-
vensku sa vzhľadom na zánik 
Česko-Slovenska nikdy nepou-
žívala. 
 Okrem uniforiem nájdeme 
aj viaceré zberateľské kúsky, 
medaily či ocenenia. Na stene 
pri vstupe do expozície si náv-
števník môže pozrieť galériu 
všetkých policajných veliteľov  

v Lučenci od roku 1875 až po sú-
časnosť. 
 Zriadením expozície sa v roku 
2014 splnil jeden z hlavných cie-
ľov, prečo bol založený Klub poli-
cajnej histórie Lučenec. „Bola to 
naša priorita, chceli sme, aby aj 
mladší kolegovia videli, čo sa po-
užívalo, a ako sa slúžilo v minu-
lej dobe, “ hovorí predseda klubu 
K. Kolesár s tým, že v minulosti 
si občania aj vedenie viac váži-
li prácu policajtov, čo názorne 
dokazuje aj ukážkou viacerých 
medailí za službu či za odslúže-
né roky, ktoré sa v minulosti prí-
slušníkom Verejnej bezpečnosti 
pravidelne odovzdávali. Expozí-
cia je na požiadanie prístupná 
aj verejnosti, často ju navštevujú 
aj žiaci neďalekých škôl. Je však 
potrebné nahlásiť sa vopred, 
kontaktné údaje nájdete na we-
bovej stránke Klubu policajnej 
histórie Lučenec. 
 Činnosť Klubu policajnej his-
tórie v Lučenci však založením 
historickej expozície neskončila. 
V roku 2019 sa z ich iniciatívy 
- aj s finančným príspevkom 

 Druhý júlový týždeň patril 
promóciám absolventiek a ab-
solventov Akadémie Policajné-
ho zboru v Bratislave. Význam 
tejto udalosti podčiarkla prí-
tomnosť podpredsedov Od-
borového zväzu polície (OZP)  
v SR - kpt. Mgr. Bc. Jána Filipa 
a mjr. Mgr. Bc. Petra Jakubíka, 
LL.M., taktiež viceprezidenta 
Policajného zboru -  pplk. JUDr. 
Damiána Imreho a ďalších hostí. 

 V študijnom programe Bez-
pečnostnoprávna ochrana osôb 
a majetku (BOOM) v prezenčnej 
forme bakalárskeho (Bc.) štú-
dia promovalo v akademickom 
roku 2022/2023 celkom 130 
osôb a v magisterskom (Mgr.) 

cykle 70 osôb. Externé štúdium 
v programe BOOM dokončilo 
42 absolventov bakalárskeho 
štúdia a 72 absolventov magis-
terského štúdia. Počtom absol-
ventov menší študijný program 
– Bezpečnostnoprávne služby 
vo verejnej správe (BSVS) do-
končilo v rámci denného štú-
dia 47 nových bakalárov a 37 
magistrov. V externej forme 
vyštudovalo BSVS 12 bakalárov  

a 6 magistrov. Po predstavení 
jednotlivých študentov každý  
z nich zložil sľub a prevzal si 
diplom od promótora, pro-
rektora pre pedagogickú čin-
nosť, plk. v. v. doc. Ing. Sta-
nislava Šišuláka, PhD., MBA.  

Diplom je len začiatkom kariéry 
policajta
 Poverený rektor, pplk. JUDr. 
Michal Marko, PhD., pre naše no-
viny zdôraznil význam ceremónie. 
„Dnešný deň je významný, nakoľ-
ko je vyvrcholením štúdia našich 
študentov v bakalárskom a ma-
gisterskom stupni štúdia. Je prí-
ležitosťou pre nás pedagógov, ale 
aj pre ich rodinných príslušníkov 
osláviť ich úspech, ktorý dosiahli 
v rámci svojho vzdelávania. Sláv-
nostne sme im odovzdali diplomy, 
ktoré im formálne otvárajú ďalšie 
možnosti v rámci ich ďalšieho ka-
riérneho uplatnenia.“ 
 Pripomenul, že diplom je často 
iba začiatkom lepšej kariéry prí-
slušníka PZ. ,,Prajem im v prvom 
rade pevné zdravie a šťastie, to 
je základ, no tiež, aby sa aj naďa-
lej vzdelávali, keďže človek by sa 
mal učiť celý život. To celoživotné 
vzdelávanie je pre prácu v zbore 
nesmierne dôležité, lebo tak, ako 
sa vyvíja spoločnosť, tak sa aj ľu-
dia musia vyvíjať a zdokonaľovať 
vo svojom zamestnaní. Preto im 
želám, aby nezostali spať na vav-
rínoch a tiež, aby im vedomosti, 
nadobudnuté na našej Akadémii, 
pomohli v kariére a v ďalšom pra-
covnom uplatnení.“  Následne im 
zaželal, aby boli námorníkmi s kor-
midlom a kompasom, čím mal na 
mysli, nech vedia skĺbiť vedomosti 

s praxou. Apeloval na atribúty vy-
trvalosti a disciplíny, ktoré sa sna-
žia počas štúdia vštepiť všetkým 
poslucháčom. V úplnom závere 
ich vyzval, aby šírili dobré meno 
svojej „alma mater“ a najmä, aby 
pomáhali tým, ktorí to potrebujú.  

Zákonnosť ako kardinálny prin-
cíp práce policajta
 Po prevzatí diplomov pred-
niesol slávnostný príhovor a sľub 
za absolventov Marek Mikiška. 
Zameral sa na nutnosť dodržia-
vania princípov, na ktorých stojí 
Akadémia PZ v Bratislave. Poďa-
koval všetkým pedagógom, ako aj 
rodinným príslušníkom, ktorí stáli 
pri poslucháčoch počas celej doby 
ich štúdia. Po odznení posledného 

tónu študentskej piesne Gaudea-
mus igitur sa prítomní absolventi 
odobrali von, kde sa stretli s rodi-
nami a venovali čas fotografova-
niu sa s kolegami a rodinami. 
 Rektor ponúkol hosťom  
v neďalekom salóniku chutné ob-
čerstvenie a v družnej debate im 
priblížil aktuálne trendy v oblas-
ti vysokoškolského vzdelávania 
príslušníkov PZ, ale aj v ďalších 
bezpečnostných oblastiach. Verí-
me, že študenti svoje vedomosti 
využijú v prospech celej našej spo-
ločnosti a budú pracovať v súlade 
s Ústavou SR a našimi zákonmi, 
a ochraňovať  tak spravodlivosť, 
demokraciu, ako aj ľudské práva  
a slobody v našej krajine.
B. Balogh, foto: autor

Noví absolventi Akadémie PZ v Bratislave

Unikátna historická expozícia 

Odkaz promócií: Nech policajti skĺbia vedomosti s praxou

Promócií sa zúčastnili vysokí funkcionári MV SR, P PZ ako aj 
podpredseda OZP v SR (prvý zľava)

Absolventi externého magisterského štúdia v odbore BOOM na  
A PZ v Bratislave 28. júna 2023

Kamil Kolesár počas našej návštevy expozície 
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Najrýchlejšie rastúca základná organizácia 
 Vo štvrtok, 28. júna, sa v priesto-
roch penziónu Čierna pani v Mar-
tine konala členská schôdza Zák-
ladnej organizácie (ZO) OZP v SR 
č. 915-1 pri Okresnom riaditeľstve 
PZ Martin.  S počtom 311 členov 

ide v súčasnosti o tretiu najväčšiu 
základnú organizáciu v rámci Od-
borového zväzu polície v SR, ktorá 
zároveň vykazuje najrýchlejší rast 
členskej základne spomedzi všet-
kých ZO. 

 Nový predseda ZO, Andrej Glej-
tek, nastúpil do funkcie iba minulý 
rok - 20. júna 2022. Od vtedy sa mu 
podarilo presadiť niekoľko zmien, 
ktoré prilákali 86 nových členov. 
Organizácia vytvorila vlastné lo-
kálne logo, má vlastnú facebooko-
vú stránku, ako aj newsletter pre 
členov. Z pozície zástupcu riaditeľa 
Obvodného oddelenia PZ Martin 
- východ, Andrej Glejtek pozýva 
všetkých policajtov na FB strán-
ku ZO OZP Martin, na ktorej ich 
chce informovať nielen o činnosti 
ZO, ale aj o kolektívnych zmluvách  
a ďalších aktivitách odborov. Po-
čas roka výbor ZO spoločne so 
svojim predsedom absolvoval 
rokovania s takmer 200 spoloč-
nosťami a uzavrel vybavil s nimi 
približne 50 benefitov pre svojich 
členov. Podľa Andreja Glejteka ľu-
dia vidia, že účasť v odboroch má 

zmysel a nie je len o „koncoročnej 
bonboniére“. Medzi ďalšie aktivity 
ZO, samozrejme, patrí aj organizo-
vanie viacerých spoločných akcií, 
ako sú poznávacie výlety, športové 
a zábavné aktivity či symbolický 
Deň policajnej rodiny. 
 Členskú schôdzu ZO otvoril  
a viedol predseda ZO Andrej Glej-
tek, ktorý sa zároveň poďakoval za 
spoluprácu prítomnému riaditeľo-
vi Krajského riaditeľstva PZ Žilina, 
Petrovi Sivoňovi, ako aj riaditeľovi 
Okresného riaditeľstva PZ Martin, 
Pavlovi Polesnému. Obaja vysokí 
funkcionári PZ sú aj členmi odbo-
rového zväzu, krajský riaditeľ Si-
voň je radovým členom ZO v Mar-
tine a okresný riaditeľ Polesný bol 
dokonca dlhé roky predsedom ZO 
OZP v SR v Liptovskom Mikuláši.  
Medzi ďalšími hosťami nechýbal 
podpredseda OZP v SR, Ján Fi-

lip a predseda Krajskej rady OZP 
v SR Žilina, Dušan Sňahničan. 
Podpredseda odborového zväzu, 
Ján Filip, informoval členov ZO  
o poslednom uznesení snemu 
Konfederácie odborových zväzov 
SR, ktoré požaduje, aby sa základ-
ný stupeň 1. platovej triedy začínal 
na úrovni minimálnej mzdy, čo by 
finančne pomohlo civilným za-
mestnancom rezortu vnútra. 
 Dušan Sňahničan v príhovore 
uvítal aktivity predsedu ZO Andre-
ja Glejteka, ako aj členov výboru. 
Tie z martinskej základnej organi-
zácie spravili najdynamickejšie sa 
rozvíjajúcou ZO v rámci celého Slo-
venska. Tajomstvo úspechu Mar-
tinčanov, podľa Andreja Glejteka, 
tkvie vo vysokej aktivite a energii 
členov a funkcionárov.

J. Rohár, foto: autor

Základnej organizácie OZP v SR 
- podarilo pred budovou OR PZ 
Lučenec odhaliť pamätník všet-
kým policajtom, ktorí zahynuli 
pri výkone služby. Na náklady 
členov klubu bol tiež v obci Ka-
linovo opravený pamätník stráž-
majstra Michala Bidelnica, ktorý 
padol počas SNP. Na ceremoniáli 
po zrekonštruovaní pamätní-
ka bola prítomná aj jeho rodina  
a čestnú stráž tvorili v autentic-
kých žandárskych uniformách 
práve členovia klubu. 
 V súčasnosti členovia klu-
bu pripravujú nový projekt,  
a to zriadenie špeciálnej kaplnky, 
venovanej pamiatke policajtov, 
ktorí zahynuli pri výkone služ-
by. Každý rok by sa 24. júna, na 
výročie smrti policajta Micha-
la Vesteka, ktorého v roku 1947 

zabili Banderovci, mala usku-
točniť spomienková okružná 
cyklojazda. Projekt podporuje aj 
Základná organizácia OZP v SR 
Lučenec.
 Klub policajnej histórie Lu-
čenec má 10 členov. Medzi tých 
hlavných patrí predseda Kamil 
Kolesár, tajomník Juraj Štau-
dinger, Ivan Krupa, Robert Vác-
lavík  či Adrián Garaj, ktorý slú-
ži v ZVJS. Čestným predsedom 
klubu je otec Kamila Kolesára 
- Ladislav. Klub spolupracuje aj  
s partnerskými policajnými his-
torickými inštitúciami v Brati-
slave, Prahe, Budapešti či v slo-
vinskej Ľubľane. Aj tento rok sa 
plánujú aktívne zúčastniť histo-
rických policajných konferencií 
v Prahe (október) a v Budapešti 
(december). V máji sa zástupco-

via klubu zúčastnili konferencie 
policajných historikov v Brati-
slave. Žiaľ, klub je stále odkázaný 
hlavne sám na seba a zo strany 
vedenia rezortu vnútra nedostal 
za svoju existenciu výraznejšiu 

finančnú podporu. Jedinou po-
mocou zostáva možnosť bezplat-
ného prenájmu priestorov pre 
expozíciu v budove OR PZ Lu-
čenec, pričom aj k tomu viedla, 
podľa K. Kolesára, náročná cesta. 

Podpora od odborov 
 Podporu pre svoju činnosť 
však klub našiel v radoch policaj-
ných odborárov. Kamil Kolesár 
je aj členom ZO OZP v SR Luče-
nec a na poslednej schôdzi bol za 
svoju činnosť ocenený medailou 
I. stupňa. „S predsedom ZO, Mi-
loslavom Plašienkom, mám veľ-
mi dobrý, nielen profesionálny 
vzťah, “ konštatuje Kamil Kole-
sár, ktorý k 1. júlu 2023 ukončil po 
viac ako 35-rokoch svoje aktívne 
pôsobenie v Policajnom zbore. 
Po jeho odchode z PZ sa spome-
dzi aktívnych policajtov bude  
o expozíciu starať tajomník Juraj 
Štaudinger spoločne s kolegom 
Jánom Nociarom. 

J. Rohár, foto: autor

Dňa 23. júna 2023 sa v Nitre konala tradičná akcia - Športový deň riaditeľa OR PZ spojený s odborárskym Guláš cupom 2023. Futbalového turnaju sa zúčastnilo celkovo 7 muž-
stiev. Družstvo ZO OZP v SR Nitra sa  umiestnilo na skvelom 1. mieste! Blahoželáme!

Na členskej schôdzi ZO nechýbali ani mladí policajti a mladé 
policajtky. 

Pamätník policajtom, ktorí zahynuli pri výkone služby
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ODBORY V REGIÓNOCH JÚL  I  2023

Lúčime sa s Jozefom Pilátom
 Dňa 16. júla 2023, vo veku 
56 rokov, nečakane vyhasol 
úsmev nášho skvelého pria-
teľa, kamaráta, športovca, 
dlhoročného odborára a tiež 
kolegu, príslušníka PZ, ktorý 
pracoval vo funkcii kriminalis-
tického technika na OKP OR 
PZ Trebišov, kpt. Jozefa Piláta.

 Od januára 2014 pôsobil  
v rámci OZP v SR  ako predseda 
ZO OZP v Trebišove, bol členom 
Krajskej rady OZP v SR Košice, 
členom Rady predsedov ZO OZP 
v SR a zároveň aj členom komi-

sie SOFO a škodovej komisie pri 
KR PZ Košice. Bol  členom rôz-
nych komisii a poradných orgá-
nov  pri  OR PZ Trebišov. Za svo-
ju prácu bol ocenený medailami 
OZP v SR 
 Jozef Pilát bol zručný vo svojej 
profesii, vždy vedel a bol ochot-
ný poradiť svojim kolegom  
v rôznych situáciách. Mal úžas-
né sociálne cítenie a bol zdravo 
zvedavý. Spolu s výborom ZO 
usporadúval  skvelé plesy, majá-
lesy, oslavy dni detí a iné podu-
jatia, ktoré spájali odborárov  
a ich rodiny. O jeho práci vedia 

rozprávať  kolegovia a bývalí za-
mestnanci, pre ktorých vynaložil  
úsilie na získanie právnej pomo-
ci ako aj advokátov na zastu-
povanie v právnych procesoch  
v prípade pracovného priestup-
ku. Vďaka organizačnému ta-
lentu a vlastnosti nevzdávať 
sa, dokázal stmeliť odborárov, 
aby za podpory  vedenia OR PZ 
Trebišov prerobili  priestory po-
licajného klubu na miesto pre 
stretávanie sa odborárov pri 
rodinných a pracovných osla-
vách. Mal plány ako nadchnúť  
a pritiahnuť mladých kolegov 

policajtov pre prácu v odboroch. 
Zapájal sa do tvorby a zmien 
v pracovných predpisoch. Mal 
ešte obrovské plány do budúc-
nosti...

Jozef ďakujeme!

Vedenie OZP v SR, členovia Rady 
predsedov v SR, členovia kraj-
skej Rady OZP v SR, členovia ZO 
OZP, kolegovia a priatelia. 

Základné organizácie OZP v SR (25.) 

 Dnes to bude Základná orga-
nizácia (ZO) Odborového zväzu 
polície v SR pri Okresnom ria-
diteľstve Policajného zboru vo 
Zvolene č. 920-1.

 Základná organizácia vznikla  
v roku 1993. Jej prvým predsedom 
bol Štefan Tršo, ktorého neskôr 
vystriedal Jozef Gardlík. Najdlhšie, 
až 38 rokov slúžiaci policajt vo zvo-
lenskom okrese, a zároveň dlho-
ročný predseda ZO, Ján Beňo, odo-
vzdal v roku 2022 líderskú štafetu 
súčasnému predsedovi Petrovi 
Mlynárikovi, pričom mu naďalej 
pomáha ako podpredseda. 
 Podplukovník Ing. Peter Mly-
nárik nastúpil do služby v Policaj-
nom zbore v roku 2009, a to po 
absolvovaní štúdia na Technickej 
univerzite vo Zvolene. Práca po-
licajta ho - ako mladého človeka 
- veľmi lákala, chcel robiť niečo, čo 
má zmysel a čím bude prospešný 
pre spoločnosť. Najskôr začínal 
na skrátenom vyšetrovaní, vtedy 
ÚJKP vo Zvolene. Bola to, podľa 
neho, veľmi náročná, ale  aj pod-
netná doba, keďže nastúpil veľmi 
mladý, dokonca bez právnického 
vzdelania a na stole ho „čakalo“ 
množstvo nevybavených trest-
ných spisov.  
 Aj napriek tomu ho vyšetrova-
nie, ako aj práca policajta Obvod-
ného oddelenia PZ bavila. Mal 
dobré výsledky, a preto od roku 
2015 zastával funkciu zástup-
cu riaditeľa pre trestné konanie  
v Detve, po troch rokoch na to 
pôsobil ako riaditeľ Obvodného 
oddelenia PZ v Detve, a následne 
sa po dvoch rokoch stal riaditeľom 
Obvodného oddelenia PZ Zvolen, 
kde pôsobil až do 1. júla 2023. 

 V súčasnosti zastáva post 
riaditeľa odboru poriadkovej 
polície Okresného riaditeľstva  
PZ Zvolen, súčasne aj predse-
du ZO OZP v SR Zvolen a je tiež 
poslancom obecného zastupi-
teľstva v jednej z obcí  Zvolen-
ského okresu.  Peter Mlynárik je 
členom odborov od roku 2010. 
Do Odborového zväzu polície  
v SR vstúpil spoločne s viacerými 
kolegami, a to s myšlienkou, že ide 
o dobrú príležitosť spoznať no-
vých kolegov. V roku 2014 sa stal 
členom výboru ZO, keď nahradil 
člena, ktorý mal na starosti Det-
vu a Hriňovú. V súčasnosti vedie 
základnú organizáciu v tandeme 
so svojim predchodcom, Jánom 
Beňom, ktorý po odpracova-

ných 38-ich rokoch v službe patrí  
k najdlhšie slúžiacim policajtom 
v okrese i v Banskobystrickom 
kraji. Ján Beňo stál aj pri zrode 
samotného OZP v SR a v základ-
nej organizácii funguje ako „šedá 
eminencia“, každý ho pozná ako 
odborára so srdcom aj dušou.  

V čom vidíte zmysel fungovania 
odborov?
 Hovorí sa, že Policajný zbor nie 
je všetko, no bez Policajného zbo-
ru nebude fungovať nič. To isté 
platí aj pre odbory. Bez odborov 
by nemal kto chrániť sociálne is-
toty zamestnancov a policajtov. 
Odbory, síce so svojimi limitmi, ale 
predsa dávajú aspoň nejakú záru-
ku, že dokážu čiastočne posunúť 
veci vpred, a ak nie, tak minimál-
ne plnia kontrolnú funkciu voči 
nadriadeným na ktoromkoľvek 
stupni riadenia. OZP v SR vždy 
malo vplyv na smerovanie Poli-
cajného zboru prostredníctvom 
svojej účasti v rôznych komisiách 
Ministerstva vnútra SR , ale na-
príklad aj v sociálnej alebo mate-
riálnej oblasti, aj keď to má, samo-
zrejme,  vo väčšine prípadov skôr 
odporúčací charakter. 
 Ďalším dôležitým bodom je ko-
lektívne vyjednávanie, bez ktoré-
ho by nebolo mnoho súčasných 
benefitov, čo si nie každý uvedo-
muje. V tomto smere je fungo-
vanie odborov veľkou výhodou 
oproti armáde, kde nefungujú ani 
odbory, ani kolektívne vyjednáva-
nie.  

V čom spočíva prínos vašej ZO?
 Máme 230 členov a patríme  
k najväčším základným organizá-
ciám OZP v SR. Členov nemáme 
iba v rámci OR PZ Zvolen, ale aj  
z iných oddelení. Veľkým príno-
som nášho členstva je, že sa členo-
via majú možnosť navzájom  zo-
známiť a spoznať nových ľudí, a to 
aj mimo svojho oddelenia, naprí-
klad z krajského riaditeľstva alebo  
z NAKA, čo tiež pomáha v zlep-
šovaní medziľudských vzťahov  

a kontaktov, ako aj pri výmene 
názorov, podnetov, či skúseností 
naprieč oddeleniami. 
 Našim členom poskytujeme 
rôzne benefity, ako je napr. prepla-
tenie lístkov na kultúrne poduja-
tia, finančné bonusy pri jubileách, 
pri úmrtí rodinných príslušníkov, 
pri narodení dieťaťa, či pri svad-
be odborárov. Dávame finančné 
príspevky na MDŽ, vianočné prí-
spevky, rozdávame balíčky deťom 
odborárov pri príležitosti MDD 
atď. Odborárom zapožičiavame 
profesionálny tepovací stroj či 
generátor ozónu na požiadanie. 
Zároveň sa však snažíme zacho-
vať vyrovnaný rozpočet ZO.  Na 
tomto mieste by som chcel poďa-
kovať našej pokladníčke Slávke 
Antalovej, ktorá svedomito sleduje  
a spravuje všetky naše financie. Je 
doslova dušou našej ZO.
 S našim sociálnym partnerom 
na OR PZ Zvolen si dovolím po-
vedať, že funguje výborná spolu-
práca, panujú medzi nami dobré  
a korektné vzťahy, také, aké by 
mali fungovať všade. Dodržiava sa 
v plnom rozsahu kolektívna zmlu-
va a všetky zákonné ustanovenia. 
Snažíme sa priebežne upozorňo-
vať na neúmerné znižovanie poč-
tu policajtov, ako aj civilných za-
mestnancov. Aktuálne bojujeme, 
tak ako aj na ostatných oddele-
niach dokladov v SR, za navýšenie 
platovej triedy zamestnancov na 
oddeleniach dokladov. Problémy 
sa u nás v okrese riešia vždy ope-
ratívne. Každý týždeň je zástupca 
odborov pozývaný na operatívne 
porady, čo nebolo v minulosti vždy 
zvykom, vďaka čomu je možné vy-
riešiť mnoho problémov už v ich 
zárodku. 

Akým aktivitám sa v rámci ZO 
venujete? 
 Vďaka pani Hanesovej pravidel-
ne organizujeme kultúrne zájazdy 
do divadiel, ale aj poznávacie výle-
ty do blízkeho či ďalekého okolia. 
Okrem toho sme minulý rok boli 
napríklad na návšteve v ZOO Zlín. 
Organizujeme tiež viaceré akcie 
pre odborárov a ich rodiny. V júni 
sme usporiadali akciu pri príleži-
tosti Dňa detí, mali sme priprave-
nú lanovú dráhu, prenajatý špor-
tový areál, bowling na celý deň a k 
dispozícii bol aj program – divadiel-
ko pre najmenších a maľovanie na 
tvár, samozrejme, s pohostením. 
Touto cestou by som chcel poďa-
kovať aj nášmu sponzorovi KIA 
MOTORS Zvolen za zabezpeče-
nie hodnotných balíčkov pre deti.  
V najbližšej dobe plánujeme uspo-
riadať lyžiarsky výlet do Poľska. 
Okrem toho každoročne uspora-
dúvame veľmi kvalitný Ples poli-
cajtov a civilných zamestnancov 
vo Zvolene, rádovo pre 200 ľudí, a 
to na veľmi vysokej úrovni s kaž-
doročne vynikajúcim ohlasom od 
verejnosti. Tu je ale potrebné pove-
dať, že rok čo rok je to náročnejšie 
a náročnejšie, či už z dôvodu stú-
pajúcich cien, alebo čiastočne aj  
z dôvodu menšieho záujmu ľudí  
o kultúrno-spoločenské aktivity. 

Ďakujem za rozhovor!
S Petrom Mlynárikom sa rozprá-
val Ján Rohár

Kontakt:  
ZO OZP v SR č. 920-1
Adresa: Švermova 4, 960 01 Zvolen
Email: peter.mlynarik@minv.sk
Tel. č.: 0961 63 3400

Na stránkach POLÍCIE vám v pravidelnej rubrike predstavujeme základné organizácie 
Odborového zväzu polície v SR

Peter Mlynárik
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BENEFITY  OZP V SRJÚL I  2023

Rizikový príplatok a príspevok na bývanie až do 
výšky 500€ mesačne? 
 V akom štádiu je zavedenie 
možnosti priznania rizikové-
ho príplatku a príspevku na 
bývanie až do výšky 500€ me-
sačne? Odpoveď zisťovali re-
daktori novín POLÍCIA.

Otázka: Z prostredia ZVJS sa  
k nám dostali informácie, že od 
1. júla tohto roka idú do praxe 
zaviesť novelu zákona č. 73/1998  
v súvislosti s možnosťou pri-
znania rizikového príplatku  
a príspevku na bývanie až do výš-
ky 500€ mesačne. Členovia OZP  
v SR sa na nás preto obrátili  
s otázkou, v akom štádiu je za-
vedenie spomínanej novely vo 
vzťahu k príslušníkom Policaj-
ného zboru a či sa novela záko-
na pretavila aj do N MV SR č. 
17/2008 o vybraných platových 
náležitostiach príslušníkov Po-
licajného zboru, prikazovaní 
služby nad základný čas služby 
v týždni a nariaďovaní služob-
nej pohotovosti príslušníkom 
Policajného zboru?

Odpoveď MV SR: Od 1. júla 
2023 je účinná novela zákona 

č. 73/1998 Z. z. o štátnej služ-
be príslušníkov Policajného 
zboru, Slovenskej informačnej 
služby, Zboru väzenskej a jus-
tičnej stráže Slovenskej repub-
liky a Železničnej polície. 
 Novelou sa od 1. júla 2023 
zvýšila maximálna suma rizi-
kového príplatku a príspevku 
na bývanie, ktorú možno pri-
znať policajtovi. V obidvoch 
prípadoch však ide o fakul-
tatívnu možnosť v závislosti 
od individuálnych faktorov  
a finančných možností rezortu 
vnútra.
 Príslušníkovi Policajného 
zboru možno podľa novely zá-
kona od 1. júla priznať rizikový 
príplatok do výšky 500 eur me-
sačne (do 30. júna 2023 to bolo 
232,50 eura). Rizikový príplatok 
určuje minister vnútra v závis-
losti od miery reálneho ohro-
zenia života alebo zdravia prís-
lušníka Policajného zboru.
 Policajtovi možno podľa no-
vely zákona od 1. júla priznať 
príspevok na bývanie do výšky 
500 eur mesačne (do 30. júna 
2023 to bolo 232,36 eura). Prí-

spevok na bývanie určuje mi-
nister vnútra v závislosti od 
miesta výkonu štátnej služby, 
služobných činností, ktoré po-
licajt vykonáva, a útvaru jeho 
služobného zaradenia.
 Bližšie podmienky prizná-
vania rizikového príplatku  
a príspevku na bývanie s ohľa-
dom na platnú legislatívu sú 
stanovené v  nariadení minis-
tra vnútra SR č. 17/2008 o vy-
braných platových náležitos-
tiach príslušníkov Policajného 
zboru, prikazovaní služby nad 
základný čas služby v týždni  
a nariaďovaní služobnej poho-
tovosti príslušníkom Policaj-
ného zboru v znení neskorších 
predpisov. Úprava týchto zlo-
žiek platu (rizikového príplat-
ku a príspevku na bývanie)  
v predmetnom nariadení 
bude závisieť od preskúmania 
finančných možností rozpoč-
tovej kapitoly ministerstva 
vnútra.

redakcia
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Čiastka 55
Rozkaz prezidenta Policajného zboru na zabez-
pečenie plnenia úloh v súvislosti s ochranou 
mäkkých cieľov na školách

Čiastka 56
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o spoloč-
nom pracovnom tíme zahraničnej jednotky Poli-
cajného zboru vyslanom na územie Severomace-
dónskej republiky

Čiastka 57
Rozkaz prezidenta Policajného zboru, ktorým 
sa mení rozkaz prezidenta Policajného zboru č. 
82/2020 o zriadení poradnej komisie na posu-

dzovanie odvolaní proti rozhodnutiam riaditeľov 
krajských riaditeľstiev Policajného zboru podľa 
zákona o slobode informácií, na posudzovanie 
mimoriadnych opravných prostriedkov a na po-
sudzovanie protestov prokurátora v znení rozka-
zu prezidenta Policajného zboru č. 43/2021

Čiastka 58
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o policajnej 
akcii „Aktívny štít“

Čiastka 59
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o streleckej 
príprave novoprijatých príslušníkov Policajného 
zboru

Čiastka 60
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o previer-
kach ostreľovača Policajného zboru zo špeciálnej 
odbornej spôsobilosti ostreľovača Policajného 
zboru

Čiastka 61
Pokyn odboru dokladov a evidencií Prezídia Po-
licajného zboru, ktorým sa mení a dopĺňa pokyn 
odboru dokladov a evidencií Prezídia Policajného 
zboru č. 105/2022 o podrobnostiach o vedení evi-
dencie vozidiel

Čiastka 62
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o stre-

leckej príprave príslušníkov Policajného 
zboru zásahovej skupiny národnej krimi-
nálnej agentúry Prezídia Policajného zboru  
a príslušníkov Policajného zboru úradu špeciál-
nych služieb a operácií Prezídia Policajného zboru

Čiastka 63
Rozkaz prezidenta Policajného zboru o zrušení 
rozkazu prezidenta Policajného zboru č. 44/2023 
o pracovnej skupine na plnenie opatrení na od-
bore kriminálnej polície Okresného riaditeľstva 
Policajného zboru v Senci.

Zakladateľ modernej slovenskej kriminalistiky
 HISTORICKÉ  OKIENKO JÚL  I  2023 ČASŤ. 2

  Prinášame vám pokračova-
nie článku o významnej osobnos-
ti slovenskej policajnej histórie, 
prvom slovenskom policajnom 
generálovi a zakladateľovi mo-
dernej kriminalistiky Gustávovi 
Pongráczovi. Presadzoval medzi-
národnú policajnú spoluprácu

 Gustáv Pongrácz poukazoval 
na fakt, že policajný dôstojník 
musí zveľaďovať a využívať svoje 
jazykové znalosti pravidelným čí-
taním dostupnej zahraničnej tla-
če a vedeckých kriminalistických 
štúdií. A aspoň písomne, telefonic-
ky, či telegraficky spolupracovať 
s orgánmi činnými v trestnom 
konaní v susediacich, ale aj vzdia-
lenejších štátoch, lebo súčasný,  
a najmä organizovaný zločin, hra-
nice nepozná...
 Už vtedy pochopil význam me-
dzinárodnej policajnej spolupráce, 
ktorá výrazne pomohla vyriešiť 
zdanlivo dokonalé zločiny. Preto 
bol poverený ministerstvom vnút-
ra, aby v roku 1923 viedol česko-
slovenskú policajnú delegáciu na 
ustanovujúcom kongrese medzi-
národného združenia Interpol vo 
Viedni. A v roku 1927 sa už pyšne 

zúčastnil na rokovaní Interpolu v
Amsterdame, kde mohol prezen-
tovať úspechy československej po-
lície pri vyšetrovaní a dokazovaní 
mnohých zločinov, spáchaných 
medzinárodne pôsobiacimi zloči-
neckými skupinami.
 G. Pongrácz zdôrazňoval aj ne-
zastupiteľnú úlohu tlače a rádia, 
ktoré pri správne volenom toku in-
formácií z policajného prostredia, 
dokázali významne prispieť k ob-
jasňovaniu mnohých závažných 
trestných činov – pretože len dobre 
a správne poučené obecenstvo vie
poskytnúť relevantné údaje a nimi 
doplniť vyšetrovaciu mozaiku.   
Gustáv Pongrácz sa teda nevyhol 
ani vedúcim funkciám – 1. júla 1937 
nahradil vo funkcii košického po-

licajného riaditeľa Edmunda Žáka, 
ktorý odišiel do penzie. Jeho ná-
stup do funkcie však nebol jedno-
duchý – české politické kruhy mali 
svojich kandidátov – užhorod-
ského policajného riaditeľa Herra  
a plzenského policajného riaditeľa 
Votavu. Slovenské politické kruhy 
však trvali na tom, že funkciu ko-
šického riaditeľa by mal obsadiť 
Slovák. Túto požiadavku podporo-
vali najmä Národné noviny. Odvo-
lávali sa najmä na pôvodné sľuby 
pražskej vlády, že Slovákom sa po-
stupne umožní, aby obsadili verej-
nú správu na Slovensku vlastnými 
kandidátmi.
 Gen. Pongrácz prevzal Policajné 
riaditeľstvo v Košiciach 2. júla 1937. 
Do funkcie ho slávnostne uviedol 
vedúci expozitúry Krajinského 
úradu Dr. Václav Bláha. Riaditeľ 
Pongrácz začiatkom marca 1938 
zriadil v budove policajného riadi-
teľstva malú strelnicu, v ktorej sa 
každú stredu konali streľby s účas-
ťou civilných divákov, čím verejne
demonštroval pripravenosť po-
licajtov aj v použití služobných 
zbraní. Pri príležitosti dvadsiateho 
výročia vzniku republiky mu pre-
zident Eduard Beneš udelil gene-
rálsku hodnosť a vymenoval ho za 
vládneho radcu.
 Sľubnú kariéru aktívneho ko-
šického policajného riaditeľa však 
ohrozila Viedenská arbitráž z 2. no-
vembra 1938, ku ktorej rozpadnuté 
a oslabené Československo donú-
tili fašistické Nemecko s Talian-
skom. Slovensko muselo odstúpiť 
vybrané územia dnešného južné-
ho Slovenska a juh Podkarpatskej 
Rusi horthyovskému Maďarsku. 
Košické policajné riaditeľstvo sa 

muselo odsťahovať do Spišskej 
Novej Vsi a potom zaniklo... Gene-
rál Pongrácz však vyhlásil, že čo sa 
týka dodržiavania verejného po-
riadku, je až do termínu evakuácie
policajného riaditeľstva pánom  
v Košiciach on, a zo strany maďar-
ských úradov nestrpí nijaké zása-
hy do svojich právomocí...
 Po vzniku Slovenského štátu 
po 14. marci 1939 sa podieľal na 
koncepcii vytvorenia policajných 
riaditeľstiev v Prešove a Žiline.  
V posledný decembrový deň bol 
gen. G. Pongrácz vymenovaný za 
prednostu Policajného riaditeľstva 
v Žiline a 5. apríla 1939 zložil služob-
nú prísahu Slovenskému štátu. Po 
zrušení žilinského policajného ria-
diteľstva bol 9. januára 1940 usta-
novený ako riaditeľ Policajného 
riaditeľstva v Prešove. Na tomto 
poste sa však vzpieral nariade-
niam zameraným na deportáciu 
a perzekúciu židovského obyvateľ-
stva a vyzval na rešpektovanie ich 
práv, za čo bol znevažovaný a mu-
sel z pozície prešovského policajné-
ho riaditeľa odstúpiť.
 Ale ako neúnavný, prezieravý 
a skúsený kriminalista bol od 7. 
júla 1942 poverený vedením novo-
vzniknutej Kriminálnej ústredne 
KRIUS v Bratislave a veľmi úspeš-
ne riadil kriminálnu pátraciu služ-
bu. Po skončení II. svetovej vojny 
gen. Pongrácz zostal vo funkcii 
vládneho radcu, ale už v roku 1946 
odišiel pod politickým nátlakom 
„na vlastnú žiadosť“ do penzie. Tá 
bola od roku 1953 vo výške exis-
tenčného minima. S rodinou sa 
presťahoval do rodnej Levoče, kde 
sa chcel zapojiť do zveľaďovania 
rodného mesta. Vedenie mesta mu 

však neumožnilo pracovať
v mestskom historickom archíve, 
tak sa naplno venoval včeličkám 
a rodine – svoje vnúčatá brával 
na dlhé prechádzky po Levočskej 
vrchovine. V rokoch 1949 – 1950 
mu však komunistický režim vy-
vlastnil časť rodičovského lesa aj 
so včelínom, čo veľmi ťažko znášal. 
Napriek týmto ťažkým životným 
skúškam ho jeho okolie poznalo 
ako nezatrpknutého, láskavého  
a vyrovnaného človeka. Jeho srdce 
dotĺklo v kruhu milovanej rodiny 
17. augusta 1956. Na príkaz vtedaj-
ších úradov ho v tichosti pochovali 
vedľa rodičov na evanjelickom cin-
toríne v Levoči a rodina mu pota-
jomky obliekla aspoň generálske 
nohavice s lampasmi, pretože ob-
liecť mu celú uniformu, po čom
túžil, úrady zakázali. A tak si na 
prvého slovenského policajné-
ho generála, ale hlavne čestného  
a múdreho človeka, desaťročia 
nikto nespomenul...
 Preto ďakujem riaditeľke Mú-
zea polície SR PhDr. Zuzane Sla-
meňovej – autorke prednášky  
„Z pozostalosti gen. G. Pongrácza 
v zbierkach Múzea polície SR – prí-
pad Jakub Reinitz a spol.“ (2014) 
a Mgr. Jergušovi Sivošovi, PhD., 
autorovi prednášky „Gen.  G. Pon-
grácz – osobnosť slovenskej poli-
cajnej histórie“ (2014), pretože fak-
tografické údaje som čerpal práve 
z ich prednášok a z osobného roz-
hovoru s vnukom gen. Pongrácza 
– MVDr. Ivanom Babíkom, ktorý 
Múzeu polície SR daroval písom-
nú, obrazovú a vecnú pozostalosť 
po svojom starkom.
Peter Nevolný, SPHS, foto: archív 
autora

Peter Nevolný (prvý zľava) pri rozhovore s vnukom G. Pongrácza 
MVDr. Ivanom Babíkom (prvý sprava) foto: archív autora

gen. Gustáv Pongrácz 
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